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Duitse sportvisser zoekt 

heil in Nederland: ’Bĳ ons 

woud aan regels’ 
EDWIN RENSEN 

Gisteren, 20:00in BINNENLAND 

AMSTERDAM - Duitse sportvissers komen massaal naar de Nederlandse wateren. Waar in 

2019 nog 54.301 vispassen werden uitgegeven aan onze vissende oosterburen, stond de teller 

eind 2023 op 100.324 meldt Sportvisserij Nederland. En de explosieve groei zet door. 

Dierenwelzijn is een belangrijke verklaring. In veel delen van Duitsland móét de vis na vangst 

gedood worden. 
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Uli Tieben heeft beet: een brasem. Hij vist het liefst in Winterswijk: „Hier kan ik de vis terugzetten, bij ons 

krijg ik daarvoor een boete.” 

Het sportvisseizoen staat op het punt van beginnen. De sport wint enorm aan 

populariteit. In coronatijd was de hengelsportbond zelfs even de tweede 

sportbond in ledenaantal, na de voetbalbond KNVB. Inmiddels staat 

tennisbond KNLTB, vanwege de opkomst van padel, op twee en prijken de 

vissers nog steeds op een verdienstelijke derde plek. 



Vispassen 

In 2019 werden er 539.300 vispassen uitgegeven, en eind 2023 waren dat er al 

689.610 meldt woordvoerder Robert de Wilt namens Sportvisserij Nederland. 

„In 2020 kregen we te maken met de grootste groei in korte tijd ooit. Dat had 

alles te maken met corona. Vissen werd herontdekt, kan individueel en brengt 

mensen de natuur in. Opvallend is dat de groei doorzet”, vindt hij. De Wilt ziet 

het vissen als ’een antwoord op de stressvolle maatschappij’. 

In heel Nederland en in het bijzonder in de grensregio’s valt de toename van 

Duitse sportvissers heel erg op. „Het doden van vissen stuit Duitse hengelaars 

tegen de borst. In ons land kan de vis teruggezet worden, maar in grote delen 

van Duitsland mag dat tegenwoordig niet meer”, verklaart De Wilt, die vindt 

dat de hengelsport in Nederland veel toegankelijker is dan in Duitsland. „Daar 

moet eerst een Prüfung (test, red.) afgelegd worden en er zijn leeftijdsvereisten 

die ook nog eens per deelstaat verschillen”, aldus De Wilt. 

"Hier kan ik de vis terugzetten, als ik dat bij ons doe krijg ik een boete" 

In Winterswijk is Uli Tieben uit Gescher tweemaal per week te vinden in een 

van de wateren die WHV De Karper in eigendom heeft. Terwijl de ervaren 

Duitse sportvisser een brasem ophengelt uit kolk Het Kloosterveld vertelt hij 

waarom ons land zo trekt. 

BEKIJK OOK: 

Natuurorganisaties proberen de steur terug in Nederland te krijgen; zo 
gaan ze te werk 

„Hier kan ik de vis terugzetten, als ik dat bij ons doe krijg ik een boete van 60 

tot 100 euro. We moeten de vis doden. Dat is sinds een jaar of acht verplicht”, 

verklaart hij. Sportvisserij wordt in Duitsland gezien als onnodige 

dierenkwelling en vissen staat gelijk aan de jacht. Het lijkt tegenstrijdig, maar 

op basis van wetgeving móét de gevangen vis meegenomen worden. 

Lees verder onder de foto. 
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In 2019 werden er 539.300 vispassen uitgegeven, en eind 2023 waren dat er al 689.610. 

Zo’n vijftig meter verwijderd van Tieben zitten Gerhard Heitz en zijn 

kameraad Peter Krauze uit Coesfeld. Al vijftien jaar hebben ze er dertig 

kilometer reizen voor over om hun hengels uit te gooien in een van de 

Winterswijkse biotopen. Niet alleen vanwege het terugzetten van de vis. 

„Ik betaal hier 45 euro per jaar lidmaatschap en bij ons is het 160 euro. En de 

gemoedelijkheid spreekt me aan. Ik heb een geweldige band met de andere 

leden en controleurs hier”, zegt Krauze. 

Drie eigen vijvers 

Voorzitter Ricardo Schippers van WHV De Karper in Winterswijk knikt aan de 

rand van het water instemmend. „Wij zien ook een enorme toename van 

Duitse leden. Omdat we pal aan de grens zitten, groeit het hier nog harder. Een 

Duitse visser wordt door de wetgeving als een soort jager beschouwd, die 

verplicht is de gevangen dieren te doden. Niemand begrijpt dat echt goed. 

Vissers hebben er te maken met een woud aan regels. Bij ons is het een visje 

vangen, foto maken en weer terug in het water”, aldus Schippers, die met zijn 

vereniging drie eigen vijvers in beheer heeft. 

Lees verder onder de foto. 
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„Wij zien ook een enorme toename van Duitse leden”, zegt Ricardo Schippers van WHV De Karper. 

„Wij zorgen voor een goede en uitgebalanceerde visstand en beschermen de 

biotopen. Er kan gevist worden op witvis, karper, snoek, baars en nog veel 

meer. Voor ieder wat wils. Een vader die met zijn zoontje voor het eerst gaat 

vissen, kiest vaak voor het voorntje. Een ander gaat voor de karper.” 

Altijd schommelde het ledenaantal bij de Achterhoekse vereniging tussen de 

2300 en 2500 leden, maar sinds corona is dat opgelopen naar 3000. „Veel leden 

zijn blijven hangen. Het is de ultieme manier om kennis te maken met de sport 

en het hoofd leeg te maken”, weet Schippers, zelf ook fervent visser. Hij ziet 

voor de toekomst twee bedreigingen: het oprukkend dierenactivisme en het 

tekort aan vrijwilligers. „Maar vooralsnog zijn we vooral een bloeiende 

vereniging.” 

 


